

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, MAY 9, 1989

(1)

## [Text]

The Special Committee of the Senate on Terrorism and Public Safety met this day at 4:50 p.m. in Room 256-S for the purpose of its organization meeting, pursuant to Rule 69 of the Senate.

*Members of the Committee present:* The Honourable Senators Corbin, Fairbairn, Flynn, Kelly and Kenny. (5)

*Also present:* Official Senate reporters.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

The Honourable Senator Fairbairn moved,—That the Honourable Senator Kelly accept the Chair of the Committee.

The question being put on the motion, it was—  
Resolved in the affirmative.

The Clerk declared the Honourable Senator Kelly duly elected as Chairman of the Committee.

The Chairman then proceeded with the election of a Vice-Chairman.

The Honourable Senator Kenny moved,—That the Honourable Senator Hays be elected Vice-Chairman of the Committee (*in absentia*).

The question being put on the motion, it was—  
Resolved in the affirmative.

The Honourable Senator Fairbairn moved,—That the Chairman, Vice-Chairman and Senator Kenny constitute the Sub-committee on Agenda and Procedure (Steering Committee).

The question being put on the motion, it was—  
Resolved in the affirmative.

Pursuant to Senate Rule 70, the Honourable Senator Flynn moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings and to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

The question being put on the motion, it was—  
Resolved in the affirmative.

The Honourable Senator Kenny moved,—That the Committee be empowered to engage the services of advisers and the necessary professional and clerical staff.

The question being put on the motion, it was—  
Resolved in the affirmative.

The Chairman presented to the Committee members a draft budget covering the period from May 9, 1989 to June 30, 1989.

The Honourable Senator Kenny moved,—That in order to allow the Committee to undertake its study, the Chairman table the budget covering the period from May 9, 1989 to June 30, 1989 to the Standing Committee on Internal Economy, Budgets and Administration.

The question being put on the motion, it was—  
Resolved in the affirmative.

## PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 9 MAI 1989

(1)

## [Traduction]

Le Comité spécial du Sénat sur le terrorisme et la sécurité publique, conformément à l'article 69 du Règlement du Sénat, tient aujourd'hui à 16 h 50 en la salle 256-S, sa séance d'organisation.

*Membres du Comité présents:* Les honorables sénateurs Corbin, Fairbairn, Flynn, Kelly et Kenny. (5)

*Sont aussi présents:* Les sténographes officiels du Sénat.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président.

L'honorable sénateur Fairbairn propose,—Que l'honorable sénateur Kelly occupe le fauteuil en tant que président du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Le greffier déclare l'honorable sénateur Kelly dûment élu président du Comité.

Le président préside ensuite à l'élection d'un vice-président.

L'honorable sénateur Kenny propose,—Que l'honorable sénateur Hays soit élu vice-président du Comité (*in absentia*).

La motion, mise aux voix, est adoptée.

L'honorable sénateur Fairbairn propose,—Que le président, le vice-président et le sénateur Kenny, composent le Sous-comité du programme et de la procédure (Comité directeur).

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Conformément à l'article 70 du Règlement, l'honorable sénateur Flynn propose,—Que le président soit autorisé à présider des séances, à recevoir des témoignages et en autoriser l'impression en l'absence d'un quorum.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

L'honorable sénateur Kenny propose,—Que le Comité soit habilité à retenir les services de conseillers et aussi à engager le personnel professionnel et de soutien nécessaire.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Le président présente une ébauche de budget aux membres du Comité pour la période du 9 mai 1989 au 30 juin 1989.

L'honorable sénateur Kenny propose,—Que le président, afin de permettre au Comité d'entreprendre son étude, soumette le budget pour la période du 9 mai 1989 au 30 juin 1989, au Comité permanent de la régie intérieure, des budgets et de l'administration.

La motion, mise aux voix, est adoptée.